
Protokół nr 42/2017  
XLII sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice  

z 3 kwietnia 2017 r. 
 

Punkt 1: Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn otworzył sesję o godz. 19.08 w siedzibie Rady 
Osiedla, w Filii Biblioteki Raczyńskich, ul. Muszkowska 1a, stwierdził kworum (obecnych 9 radnych), 
przedstawił porządek obrad (załącznik nr 1 - lista obecności, porządek obrad – załącznik nr 2) 
oraz powołał protokolanta, którym została pani Aleksandra Rabczewska, pracownik Oddziału 
Wspierania Jednostek Pomocniczych Jeżyce.  
Zaproponował zmianę porządku obrad poprzez przestawienie pkt 8 w miejsce pkt 10. Następnie 
zarządził przeprowadzenie głosowania. 
 
O godz. 19.10 na sesję przybył Radny, pan Andrzej Dłutkowski. 
 
Głosowało 10 radnych. 
Za   9, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  1. 
 
O godz. 19.12 na sesję przybyli Radna, pani Dorota Matkowska i Radny, pan Radosław Sekulski. 
 
Punkt 2: Komunikaty. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn przedstawił treść korespondencji, która wpłynęła do 
Rady pomiędzy sesjami. Pisma z ZDM przekazał Zarządowi do realizacji i uzgodnień. Zaproponował, 
że jeśli ktoś jest zainteresowany to otrzymaną korespondencję może przesłać na e-maila. 
 
Punkt 3: Oświadczenia. 
Nikt nie złożył oświadczenia. 
 
Punkt 4: Informacja Komisji działających przy Radzie Osiedla. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn oddał głos Radnej, pani Hannie Górznej-Kamińskiej, 
Przewodniczącej Komisji Ochrony Środowiska, która poinformowała o spotkaniu Komisji 5.04.  
(środa). Tematyka spotkania będzie dotyczyć wyrębu lasu na terenie prywatnym oraz  zakupu przez 
Miasto przewoźnego urządzenia do pomiaru pyłów PN 10. Następnie głos zabrał Radny, pan Witold 
Puchalski, Przewodniczący Komisji Porządku i Bezpieczeństwa. Poinformował o akcji „Wiosenne 
porządki”, która na terenie Osiedla odbędzie się 22.04. Wszystkie, niezbędne informacje będą podane 
na stronie Osiedla. Poinformował również o wizycie przedstawiciela WZKiB na obiekcie przy ul. 
Braniewskiej celem ustalenia miejsca usytuowania kamery mobilnej. 12.04 będzie obecny na terenie 
Osiedla (w pobliżu „Chaty Polskiej”) komisariat mobilny. Przypomniał o możliwości korzystania z 
Policyjnej mapy zagrożeń. Poprosił o zgłaszanie wszelkich napraw uszkodzonych chodników, dziur w 
jezdniach czy umiejscowienia koszy. Następnie głos zabrała Radna, pani Elżbieta Węgrzynowicz, 
Przewodnicząca Komisji Dialogu i współpracy, która poinformowała o spotkaniu w ramach 
Edukacyjnych czwartków. Spotkanie odbędzie się 6.04 o godz. 18.00 w siedzibie Organów Osiedla a 
tematem spotkania są „Cyberzagrożenia dla dzieci i młodzieży”. 
 
Punkt 5: Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn oddał głos Radnej, pani Elżbiecie Węgrzynowicz, 
redaktorowi naczelnemu gazetki, która poinformowała, że pierwszy numer gazetki ukaże się po 
świętach. Zaproponowała, aby w następnym numerze umieścić wszelkie informację dotyczące 
imprezy ”Smochy Festiwal”. 
 
Punkt 6: Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku  
z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr XVII/82/VII/2016 Rady Osiedla. 
Zastępca Przewodniczącego Zarządu, Radny, pan Witold Puchalski poinformował o podjętej przez 
Zarząd Osiedla uchwale w sprawie uruchomienia wszystkich środków na realizacje zadania pn. 
”Wydarzenia kulturalne- rozrywkowe (spotkania, imprezy i wydarzenie dla mieszkańców)”. 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości miejskiej położonej 
przy ul. Mrowińskiej/Prusimskiej.  



Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz 
z uzasadnieniem. Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wywołania mpzp dla tego 
terenu. Następnie głos zabrał Radny, pan Marek Leśniak pytając czy dla tego terenu jest uchwalony 
mpzp? W odpowiedzi Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma jeszcze uchwalonego mpzp dla 
tego terenu. Radny, pan Marek Leśniak zasugerował, aby Rada opiniowała negatywnie do momentu 
uchwalenia mpzp ponieważ nie wiadomo jakie będzie przeznaczenie tego terenu. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn ponownie odczytał treść projektu uchwały wraz  
z uzasadnieniem. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 12 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   2, 
Wstrzymało się  2. 
Uchwała nr XLII/196/VII/2017 (załącznik nr 3). 
 
Punkt 10: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany lokalizacji przejścia dla pieszych.   
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zapoznał obecnych z treścią odpowiedzi ZDM  
na pismo Zarządu. Następnie odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Głosowało 12 radnych. 
Za   10, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  2. 
Uchwała nr XLII/197/VII/2017 (załącznik nr 4). 
 
Punkt 9: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac 
remontowych miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych mi gminnych w 2017 r. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz  
z uzasadnieniem.  Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 12 radnych. 
Za   12, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XLII/198/VII/2017 (załącznik nr 5). 
 
Punkt 8: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w planie wydatków na 2017 rok. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz  
z uzasadnieniem. Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. Radny, pan Radosław Sekulski 
zwrócił się z pytaniem dot. paragrafu w sprawie zakupu gablot. Czy Radzie są potrzebne dodatkowe 
gabloty. W odpowiedzi Radna, pani Elżbieta Węgrzynowicz poinformowała, że jedna z gablot powinna 
być umieszczona po południowej stronie osiedla (Smochowice). Radny, pan Witold Puchalski 
stwierdził, że druga gablota ma być zamontowana przy bibliotece. 
Radny, pan  Robert Błoszyk złożył wniosek o ogłoszenie 5 min. przerwy. Rada przyjęła wniosek 
jednogłośnie. 
Przerwa rozpoczęła się o godz. 19.58. 
Przewodniczący Rady ponownie otworzył obrady o godz. 20.07. Na sali obecnych jest 11 radnych. 
Radny, pan Witold Puchalski zaproponował wycofanie par. 1 uchwały. Przewodniczący Rady, 
pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie zarządził 
przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 11 radnych.  
Za   11, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XLII/199/VII/2017 (załącznik nr 6). 
 
O godz. 20.13 na sesję wrócił Radny, pan Marek Leśniak. 
 
Punkt 11: Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do wprowadzania 
danych w ramach PBO. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn poinformował o pismach, które zostały przesłane  
z Gabinetu Prezydenta dotyczące PBO. Odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Zaproponował kandydaturę Radnej, pani Doroty Matkowskiej, która wyraziła zgodę. 



Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 12 radnych.  
Za   12, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XLII/200/VII/2017 (załącznik nr 7). 
 
Punkt 12: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Osiedla  
do komisji ds. oceny i lustracji obiektów w ramach konkursu „Zielony Poznań”. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz  
z uzasadnieniem. Radna, pani Hanna Górzna-Kamińska zaproponowała, aby skład komisji był taki jak 
w zeszłym roku. Wszyscy wyrazili zgodę. Przewodniczący Rady zaproponował, aby w uchwale 
umieścić zapis, iż skład Komisji będzie obowiązywał do końca kadencji. Następnie zarządził 
przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 12 radnych. 
Za   12, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XLII/201/VII/2017 (załącznik nr 8). 
 
Punkt 13: Wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zwrócił się z pytaniem: czy przyszły jakieś odpowiedzi 
na pisma w sprawie wiaduktu na ul. Santockiej. Ze względu na coraz większą ilość spraw związanych 
z ciekiem Krzyżanka zaproponował powołanie, na kolejnej sesji, komisji doraźnej w tej sprawie. 
Następnie poprosił o zgłaszanie, drogą e-mailową, kandydatur do tej komisji. Następnie 
Przewodniczący Rady oddał głos Radnemu, panu Radosławowi Skulskiemu, który zapytał czy zasady 
zgłaszania wniosków do PBO się zmieniły? W odpowiedzi Radny, pan Witold Puchalski poinformował, 
że zasady się nie zmieniły i wszelkie informacje będą dostępne na stronach Urzędu Miasta. 
Przewodniczący Rady, oddał głos mieszkańcowi Osiedla, panu Władysławowi Krzakowi, który na 
wstępie poparł inicjatywę powołania doraźnej Komisji w sprawie Krzyżanki. Następnie poruszył temat 
budowy ekranu akustycznego wzdłuż ul. Dąbrowskiego. Stwierdził, że Rada ma uprawnienia do 
przeprowadzenia rozeznania rynku w sprawie kosztów budowy takich ekranów. Stwierdził, że każda 
firma zajmująca się takimi inwestycjami wykona wstępny kosztorys za darmo. W odpowiedzi 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn poinformował, że droga krajowa nr 92 nie leży w gestii 
Rady Osiedla. Radny, pan Marek Leśniak stwierdził, że Rada Osiedla, jako jednostka pomocnicza 
Miasta nie jest władna do budowy ekranów akustycznych wzdłuż dróg krajowych. Stwierdził, że 1 m 
takiego ekranu to koszt ok. 600,00 – 700,00 zł. Jeżeli chcemy uzyskać informację, jaki byłby koszt 
budowy takich ekranów musielibyśmy się zgłosić do eksperta, który dokonałby wyceny i wykonał 
wstępny kosztorys. Rada Osiedla nie posiada środków na tego typu zadania. Przewodniczący Rady 
zaproponował, przesłanie przez Zarząd Osiedla pisma w tej sprawie do Prezydenta Miasta. Następnie 
Przewodniczący Rady oddał głos mieszkańcowi Osiedla, panu Jerzemu Kowalskiemu, który poruszył 
temat wycinki drzew, stwierdził, że zbyt dużo wypadków jest na wiadukcie ul. Santocka i nikt się tym 
nie interesuję. Zwrócił uwagę na zupełny brak zainteresowania zgłaszaną sprawą budowy  
ul. Białośliwskiej. Następnie głos zabrał Radny, pan Witold Puchalski, który w odpowiedzi 
poinformował przedmówcę, iż sprawa budowy ul. Białośliwskiej była poruszana przez Radę w zeszłym 
roku Rada podjęła w tej sprawie stosowną uchwałę. Niestety ZDM nie przyjął do realizacji tego 
zadania. W tym roku Rada przeznaczyła środki na wykonanie projektu budowy ul. Białośliwskiej. Jeśli 
chodzi o wiadukt ul. Santockiej od ponad pół roku trwa analiza ruchu na podstawie której ma powstać 
koncepcja, a w efekcie końcowym, projekt zmian organizacyjnych ruchu. 
 
Punkt 14. Zakończenie sesji. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zakończył sesję o godz. 20.30. 

 
 


